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  Protokół nr 6/2024 
posiedzenia Komisji Budżetu, Rozwoju Gospodarczego  

Powiatu i Przestrzegania Prawa,  
które odbyło się we wtorek 26 listopada 2024 r.  

w sali sesyjnej Starostwa Powiatowego w Śremie 
 

W posiedzeniu uczestniczyło 10 członków ww. komisji.  
Nieobecni usprawiedliwieni Radni Teodor Stępa i Wojciech Zajler. 
Lista obecności Radnych stanowi załącznik nr 1 do protokołu. 
W obradach uczestniczyły także: 

1. Sekretarz Powiatu Dominika Fornalik  
2. Skarbnik Powiatu Tatiana Cynka 
3. Wioleta Jastrząbek Naczelnik Wydziału Oświaty, Kultury, Sportu i Promocji Powiatu 

Starostwa Powiatowego w Śremie. 
4. Mikołaj Kazimierczak Naczelnik Wydziału Komunikacji Starostwa Powiatowego w 

Śremie. 
5. Piotr Jankowski Z-ca Naczelnika Wydziału Geodezji i Gospodarki Nieruchomościami 

Starostwa Powiatowego w Śremie. 
 

Zaproszenie na posiedzenie Komisji stanowi załącznik nr 2 do protokołu. 
Przewodnicząca Komisji Ewa Lisek otworzyła posiedzenie Komisji o godz. 9.30. Powitała 
zebranych Radnych oraz zaproszonych gości i na podstawie listy obecności stwierdziła 
wymagane quorum.  
 
Posiedzenie odbyło się wg następującego planu: 

 
Porządek obrad: 

1. Otwarcie posiedzenia komisji i stwierdzenie quorum. 

2. Przyjęcie protokołu z poprzedniego posiedzenia Komisji. 

3. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie ustalenia wysokości opłat za usunięcie 
i przechowywanie pojazdów usuniętych z drogi oraz wysokości kosztów 
powstałych w razie odstąpienia od usunięcia pojazdów obowiązujących w 2025 
roku. 

4. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zasad udzielania dotacji na prace 
konserwatorskie, restauratorskie lub roboty budowlane przy zabytku wpisanym do 
rejestru zabytków. 

5. Zaopiniowanie projektu uchwały zmieniającej uchwałę budżetową na 2024 r. 

6. Zaopiniowanie projektu uchwały zmieniającej Wieloletnią Prognozę Finansową 
powiatu śremskiego na 2024 rok. 

7. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie określenia szczegółowych zasad, 
sposobu i trybu umarzania, odraczania spłaty lub rozkładania na raty należności 
pieniężnych mających charakter cywilnoprawny, przypadających Powiatowi 
Śremskiemu lub jego jednostkom podległym oraz warunków dopuszczalności 
pomocy publicznej, w których ulga stanowić będzie pomoc publiczną. 

8. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie przyznania pierwszeństwa nabycia 
lokali użytkowych oraz nieruchomości zabudowanych budynkiem lub budynkami 
użytkowymi, stanowiących własność Powiatu Śremskiego, wynajmowanych na 
rzecz podmiotów leczniczych oraz ustalenia zasad ich sprzedaży. 

9. Informacja o gospodarowaniu nieruchomościami powiatowymi. 

10. Wolne głosy i wnioski. 
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Ad 2. 
Przewodnicząca Komisji Ewa Lisek zapytała, czy Radni chcą zgłosić uwagi do protokołu 
z 5 posiedzenia komisji? 
 
Przewodnicząca Komisji przeprowadziła głosowanie, w wyniku którego protokół nr 5/2024 
z dnia 24 października 2024 r. został przyjęty (10 głosów za). 
 

Ad 3.  

Przewodnicząca Komisji Ewa Lisek ogłosiła przejście do następnego punktu porządku 

dotyczącego zaopiniowania projektu uchwały w sprawie ustalenia wysokości opłat za 

usunięcie i przechowywanie pojazdów usuniętych z drogi oraz wysokości kosztów 

powstałych w razie odstąpienia od usunięcia pojazdów obowiązujących w 2025 roku. 

 

Mikołaj Kazimierczak Naczelnik Wydziału Komunikacji Starostwa Powiatowego w 
Śremie przedstawił projekt uchwały. 
 

Przewodnicząca poprosiła o udzielenie informacji ile podmiotów statystycznie należy 
sfinansować. 
 
Mikołaj Kazimierczak odpowiedział, że planując środki w budżecie powiatu należy 
zabezpieczyć pewne kwoty na opłacenie takich usług. Jednak nie wiadomo ile ich będzie w 
danym roku. Dlatego zaplanowanych jest 60 000 zł natomiast zazwyczaj wydatkowanych 
ok. 20-30 000 zł  
 
Przewodnicząca otworzyła dyskusję i poprosiła o zgłaszanie pytań. 
Radni nie zgłosili pytań. Przewodnicząca Komisji zamknęła dyskusję. 
 

Komisja zaopiniowała pozytywnie (10 głosów za) projekt uchwały w sprawie ustalenia 

wysokości opłat za usunięcie i przechowywanie pojazdów usuniętych z drogi oraz 

wysokości kosztów powstałych w razie odstąpienia od usunięcia pojazdów obowiązujących 

w 2025 roku. Projekt uchwały stanowi załącznik nr 3 do protokołu. 

 

Ad 4.  

Przewodnicząca Komisji Ewa Lisek ogłosiła przejście do następnego punktu porządku 

dotyczącego zaopiniowania projektu uchwały w sprawie zasad udzielania dotacji na prace 

konserwatorskie, restauratorskie lub roboty budowlane przy zabytku wpisanym do rejestru 

zabytków. 

 

Wioleta Jastrząbek Naczelnik Wydziału Oświaty, Kultury, Sportu i Promocji Powiatu 
Starostwa Powiatowego w Śremie przedstawiła projekt uchwały. 
 

Przewodnicząca otworzyła dyskusję i poprosiła o zgłaszanie pytań. 
Radni nie zgłosili pytań. Przewodnicząca Komisji zamknęła dyskusję. 
 

Komisja zaopiniowała pozytywnie (10 głosów za) projekt uchwały w sprawie zasad 

udzielania dotacji na prace konserwatorskie, restauratorskie lub roboty budowlane przy 

zabytku wpisanym do rejestru zabytków. Projekt uchwały stanowi załącznik nr 4 do 

protokołu. 
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Ad 5.  

Przewodnicząca Komisji Ewa Lisek ogłosiła przejście    do następnego punktu porządku 
dotyczącego zaopiniowania projektu uchwały zmieniającej uchwałę budżetową na 2024 
rok. 

Skarbnik Tatiana Cynka przedstawiła projekt uchwały.  
 
Przewodnicząca otworzyła dyskusję i poprosiła o zgłaszanie pytań. 
 
Radny Emil Majsner zapytał czy darowiznę dla Domu Pomocy Społecznej (DPS) 
przekazał przedsiębiorca czy osoba prywatna.  
 
Skarbnik Tatiana Cynka odpowiedziała, że w materiałach, które otrzymała z DPS nie było 
takiej informacji. Może ją jednak uzyskać i przekazać panu radnemu. 
 
Radni nie zgłosili więcej pytań. Przewodnicząca Komisji zamknęła dyskusję. 
  
Komisja zaopiniowała pozytywnie (10 głosów za) projekt uchwały zmieniającej uchwałę 
budżetową na 2024 rok. Projekt uchwały stanowi załącznik nr 5 do protokołu.  

 
Ad 6.  

Przewodnicząca Komisji Ewa Lisek ogłosiła przejście do następnego punktu porządku 

dotyczącego zaopiniowania projektu uchwały zmieniającej Wieloletnią Prognozę Finansową 

powiatu śremskiego na 2024 rok. 

 

Skarbnik Tatiana Cynka przedstawiła projekt uchwały. Dodała, że w załączniku nr 1 
zawiera ona zmiany analogiczne do tych, które zostały zaprezentowane podczas 
omawiania uchwały w sprawie zmiany budżetu na 2024 rok. Poinformowała, że w 
załączniku nr 2 dokonywane są trzy zmiany w ramach przedsięwzięć następuje zmiana w 
przedsięwzięciu dot. praktyk realizowanych w ramach programu Erasmus+ została 
przeniesiona kwota 1.030,00 zł z 2025 roku do 2024 roku, druga dotyczy kwoty 7.500,00 zł 
w ramach projektu realizowanego przez Zespół Szkół Rolniczych w Grzybnie, która została 
przeniesiona z 2025 roku do 2024 roku, trzecia zmiana dotyczy programu kompleksowego 
wsparcia dla rodzin „Za Życiem” gdzie zwiększa się nakłady i wydatki w 2025 roku o kwotę 
500,00 zł z tytułu odsetek, które będą zwiększały wartość realizacji tego projektu.  
 
Przewodnicząca otworzyła dyskusję i poprosiła o zgłaszanie pytań. 
Radni nie zgłosili pytań. Przewodnicząca Komisji zamknęła dyskusję. 
  
Komisja zaopiniowała pozytywnie (10 głosów za) projekt uchwały zmieniającej Wieloletnią 
Prognozę Finansową powiatu śremskiego na 2024 rok. Projekt uchwały stanowi załącznik 
nr 6 do protokołu.  
 
Ad 7.  

Przewodnicząca Komisji Ewa Lisek ogłosiła przejście do następnego punktu porządku w 

sprawie określenia szczegółowych zasad, sposobu i trybu umarzania, odraczania spłaty lub 

rozkładania na raty należności pieniężnych mających charakter cywilnoprawny, 

przypadających Powiatowi Śremskiemu lub jego jednostkom podległym oraz warunków 

dopuszczalności pomocy publicznej, w których ulga stanowić będzie pomoc publiczną. 

 

Skarbnik Tatiana Cynka przedstawiła projekt uchwały. Dodała, że chciałaby zgłosić 
autopoprawkę, ponieważ w uzasadnieniu do uchwały powinien w treści być wskazany 2017 
rok natomiast jest 2023 rok.   
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Przewodnicząca otworzyła dyskusję i poprosiła o zgłaszanie pytań. 
Radni nie zgłosili pytań. Przewodnicząca Komisji zamknęła dyskusję. 
  
Komisja zaopiniowała pozytywnie (9 głosów za, 1 wstrzymujący się) projekt uchwały w 

sprawie określenia szczegółowych zasad, sposobu i trybu umarzania, odraczania spłaty lub 

rozkładania na raty należności pieniężnych mających charakter cywilnoprawny, 

przypadających Powiatowi Śremskiemu lub jego jednostkom podległym oraz warunków 

dopuszczalności pomocy publicznej, w których ulga stanowić będzie pomoc publiczną. 

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 7 do protokołu.  

 
Ad 8.  

Przewodnicząca Komisji Ewa Lisek ogłosiła przejście do następnego punktu porządku 

dotyczącego zaopiniowania projektu uchwały w sprawie przyznania pierwszeństwa nabycia 

lokali użytkowych oraz nieruchomości zabudowanych budynkiem lub budynkami 

użytkowymi, stanowiących własność Powiatu Śremskiego, wynajmowanych na rzecz 

podmiotów leczniczych oraz ustalenia zasad ich sprzedaży. 

 

Piotr Jankowski Z-ca Naczelnika Wydziału Geodezji i Gospodarki Nieruchomościami 
przedstawił projekt uchwały. 
 

Przewodnicząca otworzyła dyskusję i poprosiła o zgłaszanie pytań.  
Radni nie zgłosili pytań. Przewodnicząca Komisji zamknęła dyskusję. 
 

Komisja zaopiniowała pozytywnie (9 głosów za, 1 wstrzymujący się) projekt uchwały w 

sprawie przyznania pierwszeństwa nabycia lokali użytkowych oraz nieruchomości 

zabudowanych budynkiem lub budynkami użytkowymi, stanowiących własność Powiatu 

Śremskiego, wynajmowanych na rzecz podmiotów leczniczych oraz ustalenia zasad ich 

sprzedaży. Projekt uchwały stanowi załącznik nr 8 do protokołu. 

 

Ad 9.  

Przewodnicząca Komisji Ewa Lisek poprosiła o przedstawienie Informacji o 
gospodarowaniu nieruchomościami powiatowymi w 2024 roku. Informacja stanowi 
załącznik nr 9 do protokołu. 

Piotr Jankowski Z-ca Naczelnika Wydziału Geodezji i Gospodarki Nieruchomościami 
przedstawił informację. 

Przewodnicząca otworzyła dyskusję i poprosiła o zgłaszanie pytań. 
 
Radny Emil Majsner zapytał gdzie zlokalizowana jest nieruchomość o powierzchni 245 m2 
nabyta od gminy Śrem. 
 
Piotr Jankowski odpowiedział, że jest to nieruchomość zlokalizowana na wysokości 
Drukarni Tomczak w Śremie. 
 
Radny Emil Majsner powiedział, że do niedawna budynek zajmowany przez Salus+ w 
Śremie miał 3 piętra, a 4 piętro było zajmowane przez likwidatora szpitala. Radny chciałby 
dowiedzieć się od kiedy ten stan się zmienił. 
 
Piotr Jankowski odpowiedział, że z tego co pamięta to na początku tego roku. 
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Radni nie zgłosili więcej pytań. Przewodnicząca Komisji zamknęła dyskusję. 
 
Ad 10.  

Przewodnicząca Komisji Ewa Lisek zapytała, czy Radni chcą zabrać głos w tym punkcie 
porządku obrad?  
 
Radny Emil Majsner powiedział, że na ostatniej sesji Przewodniczący Rady poinformował, 
że Wojewódzki Sąd Administracyjny w Poznaniu wydał wyrok dot. złożonej skargi na 
uchwałę rady Powiatu w Śremie w sprawie podwyższenia diet radnych i chciałby poznać 
więcej szczegółów w tej sprawie. 
 
Sekretarz Powiatu Dominika Fornalik wyjaśniła, że wyrok dotyczy skargi złożonej przez 
Prokuratora Regionalnego w Poznaniu na uchwałę Nr XXXIV/257/2021 Rady Powiatu w 
Śremie z dnia 26 listopada 2021 r. w sprawie ustalenia diet Radnych Rady Powiatu w 
Śremie. Dlatego, że zmieniła się praktyka prawna według naszego organu nadzoru uchwały 
o dietach powinny być publikowane w dzienniku urzędowym. Dodała, że nigdy nie były 
publikowane, nie było takiego wymogu i nie było żadnych zarzutów co do tego. W tej chwili 
wszystkie samorządy w Polsce mają zaskarżane te uchwały. Pomimo tego, że my 
podjeliśmy nową uchwałę z zapisem o publikacji, nie zmieniając wysokości diet to 
prokurator i tak swoją procedurę przeprowadził. To nie dotyczy wysokości diet radnych 
tylko braku zapisu o publikacji.  
 
Radni nie zgłosili więcej głosów i wniosków. 
 
Radny Emil Majsner zapytał gdzie zostanie zlokalizowany Warsztat Terapii Zajęciowej. 
 
Sekretarz Powiatu Dominika Fornalik powiedziała, że to będzie duże pomieszczenie po 
PSS pod Relax-em. Stowarzyszenie zwróciło się do Spółdzielni Mieszkaniowej z prośbą o 
wynajem tego lokalu. Oczywiście ten proces trwa, ponieważ te pomieszczenia należy 
zaadoptować na nowo. Dodatkowo posiadają pomieszczenia kontenerowe, które powstały, 
w tym roku z dotacji PFRON. Lokalizacja jest dobra, ponieważ budynek jest dostosowany 
dla osób niepełnosprawnych. Dodatkowo obok zlokalizowane są instytucje pomocy 
społecznej, z którymi Stowarzyszenie współpracuje i park w bezpośrednim otoczeniu.  
 
Starosta Śremski Piotr Ruta powiedział, że na pewno Stowarzyszenie otrzyma pomoc i 
wsparcie. 
 
W związku z wyczerpaniem porządku posiedzenia Przewodnicząca Komisji Ewa Lisek 
zamknęła obrady Komisji o godz. 1019.  
  
Protokołowała  
Elżbieta Lewandowska - Jaśniak  
 
 
 

Przewodniczący Komisji Budżetu, 
Rozwoju Gospodarczego Powiatu 

i Przestrzegania Prawa 
 

Ewa Lisek 


